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Abstract :

This study aims to clarify the different communicational functions of the language through its
phonetic and phonological structure that is based on three necessary elements:

The phoneme- the accent — the intonation.

It is noted that the segmental phoneme undergoes semantic changes set by the accentual factor
(supra segmental phonemes) that follows it in the context as:

The phoneme, the vowel reduction and the accentual-intonational interaction. This situation
creates a unique musical scale that expresses judgements and values.

Their aim is to communicate ideas from several ways under civilisationel, cultural, sociological
factors... etc.

Abstract :
La communication que je me propose de vous présenter vise a la compréhension des différentes

N

fonctions des langues communicationnelles a partir de sa structure phonétique-phonologique qui
s’articule notamment sur trois éléments indispensables :

Le phonéme- I’accent — I’intonation.

Il est retenu que le phonéme segmental subit des transformations sémantiques qu’imposent le
facteur accentuel (phonéme supra segmental), qui I’accompagne dans le contexte tels :

le phoneme, 1’apophonie et la réaction accent-intonationnelle. Cette situation crée une gamme
musicale exceptionnelle exprimant jugements et valeurs.

Leur but est de transmettre les idées par différentes voies soumises a des facteurs
civilisationnels, culturels, sociologiques etc...
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